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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor adják vissza a pedagógusoknak azt, amivel 
megrövidítették őket?" 

100 végzett pedagógusból végül csupán 40 kezdi meg ezt a szép hivatást, és sajnos az ő 
egyharmaduk is nagyon gyorsan lemorzsolódik, s otthagyja a szakmát.

Ezen nincs mit csodálkozni, hiszen a pedagógusbérek alig haladják meg a diplomás átlagfizetés 
60%-át, a négy éve változatlan vetítési alap pedig mára igen komoly bérfeszültséget okozott.

Közismert, hogy egy főiskolát végzett, pályakezdő tanító fizetése már nem éri el a szakmunkások 
garantált bérminimumát. Ezzel persze senki sem azt akarja mondani, hogy a garantált bérminimum 
összege emelkedett valami egetverő magasságba, hanem csupán arról van szó, hogy a tanári bérek a
végtelenül megalázók.

A 2015 eleje óta változatlanul 101.500 Ft-os vetítési alap mostanra nagyon elszakadt a 
minimálbértől, így egy pályakezdő tanítót mintegy havi 50.000 forinttól, egy három évtizede a 
pályán lévő, mesterfokozatot szerzett pedagógust pedig ennek az összegnek a duplájától fosztanak 
meg.

Sikeres társadalmat csak az emberi tőkébe való befektetéssel - nem pedig alulfizetett 
pedagógusokkal - lehet építeni. Ilyen bérek mellet a retenció csak álom marad. Kérdezem tehát, 
hogy legalább a jövő évi költségvetésben tervezik-e, hogy a vetítési alapot a minimálbérhez 
igazítják?


